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 شماره 
1963 روزنامه صبح ایران

غیـــر محرمانـــه

 خداحافظی خورشیدخانم
کــه  زنــی   ) توئیتــر )خورشــیدخانوم  صفرپــور  روجــا 
در انتخابــات ۱۱ اســفندماه کم حجــاب پــای صنــدوق 
رای حاضــر شــد و ســپس بــه دیــدار رائفی پور رفــت، با 
انتشــار توئیتی از ادامه فعالیت در ایکس انصراف داد. 
حجت الاســام جلیل محبی، عضو مرکــز پژوهش های 
کبر  مجلس اسنادی از موسسه مصاف متعلق به علی ا
رائفی پــور انتشــار داده بــود که در آن نــام روجا صفرپور 
بانکــی  حســاب  اطاعــات  براســاس  می شــد.  دیــده 
موسسه مصاف که محبی فاش کرد، روجا صفرپور ۱۴۵ 

میلیون تومان به دلایل نامعلوم دریافت کرده بود. 

مجازات جدید برای حسین هدایتی؟
بانک سرمایه با افشای سندی تحت عنوان مطالبه 
ضــرر و زیــان ناشــی از جرم مســتند بــه مــاده ۱۴ قانون 
دربــاره  رای قطعــی دادگاه  از  کیفــری  آییــن دادرســی 
حســین هدایتــی دولابــی و ســیدمهدی موســوی نژاد 
خبــر داد. براســاس ایــن ســند، بــرای ۱۲۳۳ میلیــارد 
تومان از مطالبات غیرجاری مربوط به حسین هدایتی 
دولابــی و ۱۵۳ میلیــارد تومــان از مطالبــات مربــوط بــه 
سیدمهدی موسوی نژاد رای قطعی دادگاه صادر شده 
است. حسین هدایتی دولابی از مدیران سابق باشگاه 
پرســپولیس و استیل آذین اســت که به پرداختی های 

نامتعارف در فوتبال شهرت دارد. 

توصیه ایمنی یک دزد به مردم!
یک ســارق دستگیر شــده در ارتباط با توصیه هایی 
بــرای کاهش قابل توجه ســرقت ها و چگونگی مراقبت 
بهتر از اموال مــردم گفت: موثرترین راه برای جلوگیری 
از سرقت استفاده از دزدگیرهای آژیردار است که سبب 
می شــود که ســارقان چنین منازلی را از اهداف سرقتی 
خــود حذف کننــد. وی افزود: ســارقان ســعی می کنند 
اهداف ســرقت را از بین منازلــی انتخاب کنند که فاقد 
دوربین، دزدگیر و خصوصا دزدگیرهای آژیردار باشــند. 
بــه مــردم توصیــه می کنم حتمــا از این تجهیــزات برای 
حفاظت بهتر از اموال خود اســتفاده کنند. این سارق 
بــا اشــاره به ســرقت طاجــات و فروش راحــت اجناس 
کتورهــای طا را در  مســروقه گفــت: بســیاری از مردم فا
کنــار طاجات قرار می دهند و برای همین ســارق ها به 
راحتــی می تواننــد اجناس مســروقه را با قیمــت روز به 

فروش برسانند. 

قهرمانی دروازبان سابق استقلال 
دروازبــان ســابق تیم ملــی در عرصــه مربی گــری هــم 
موفــق نشــان داد. وحید طالب لــو که مربی گری را مثل 
در  شــد  موفــق  کــرده،  آغــاز  پایــه ای  فوتبالــش  دوران 
رده هــای پایــه فوتبال آمریکا به عنوان قهرمانی دســت 
، تیــم دانشــگاهی جــورج  کنــد. بــرای اولیــن بــار پیــدا 
بــه  را  آتانتیــک۱0  مــردان  قهرمانــی  عنــوان  میســون 
دست آورد و به عنوان تیم شماره یک راهی مسابقات 
ایــن  بــود.  خواهــد  آینــده  مــردان  فوتبــال  قهرمانــی 
مسابقات هشت تیمی و به صورت تک حذفی، جمعه 
هفته پیش رو برگزار می شود. وحید طالب لو دروازه بان 
ســابق اســتقال یکــی از مربیــان تیــم جــورج میســون 
اســت که همراه این تیم به قهرمانی رسید. طالب لو در 
دوران حضــورش در اســتقال بــه دلیل مهــارت  بالا در 
مهار ضربات پنالتی یکی از متخصصین جام حذفی به 

حساب می آمد. 

 
دریچـــــه

  نعیمه نظام دوست ـ بازیگر سینما و تلویزیون ـ که این 
لایی« به دنیای کودکان بازگشته است  روزها با سریال »لا
از اهمیت کار در حوزه کودک، چالش های اخیر تلویزیون و 
نمایش خانگی و تجربیاتش در این حوزه گفت.  این بازیگر 
لایی«  در گفت وگویی با ایسنا به حضورش در سریال »لا
کید کرد که کار کودک همواره برایش اهمیت  اشاره و تا
ویژه ای داشته است.  او همکاری با احمد درویشعلی پور 
و تیم پژمان لشگری پور را عامل اصلی اطمینان خاطرش 
کودک، بعد از دیده شدن  کار  از تصمیم به حضور در 
لایی« نه تنها  « دانست و گفت: »لا در مجموعه »اسکار
داستان جذابی دارد بلکه با حضور داریوش فرضیایی که 
چهره محبوب کودکان نسل های مختلف است، به یکی 
از پروژه های جذاب حوزه کودک تبدیل شد و این عوامل 
باعث شد که در این پروژه، همکاری کنم و آنقدر داستان 
لایی، علمی، حسی و دلنشین است که مطمئنم حرفی  لا
برای گفتن دارد و به دل بچه ها می نشیند. نظام دوست 
کید بر اهمیت سرمایه گذاری در حوزه تولید  ضمن تا
محتوای کودک اظهار کرد: برنامه های کودک در کنار جنبه 
سرگرمی، نقشی اساسی در شکل گیری آینده کودکان دارند 
و باید در نظر داشته باشیم که هر چیزی را که در دل بچه ها 
می کاریم در آینده بازتابش را خواهیم دید. وی ادامه داد: 
کسانی که کار کودک می کنند، دغدغه این نسل را دارند 
چون می توانند کار بزرگسال یا حوزه های دیگر را تجربه 

کنند اما انتخاب کردند که در حوزه کودک باشند و با تمام 
محدودیت هایی که کار برای این گروه سنی نسبت به سایر 
حوزه ها دارد، پای کارشان مانده اند. ما در دوران کرونا دو 
سال در شرایط سخت، کار کردیم و به نوعی با جانمان 
معامله کردیم برای اینکه بچه ها در آن ایام سخت، سرگرمی 
داشته باشند. از نظر من این تصمیم فقط و فقط از دل 
آدم ها برمی آید و دغدغه ای که برایشان مهم است. این 
بازیگر سپس از کاهش توجه تلویزیون به تولیدات کودک 
در سال های اخیر انتقاد کرد و گفت: متاسفانه تلویزیون 
مدت هاست که مثل گذشته توجه زیادی به کار کودک 
ندارد؛ درحالی که قبا این طور نبود و تلویزیون در کارهای 
کودک، حرف اول را می زد. ما هنوز هم همان ظرفیت ها، 
همان برنامه سازان و هنرمندان را داریم اما نمی دانم چرا 
رسانه ملی، سیاست کارش را در حوزه کودک، تغییر داده 
کودک باید بیکار باشند؟  است. چرا هنرمندان حوزه 
گر کار نکند، فرسوده می شود. خوشبختانه در  هنرمند ا
شرایط فعلی با رشد پلتفرم های نمایش خانگی، فضای 
کار برای فعالان حوزه کودک ایجاد شده است که امیدوارم 
جای خودش را پیدا کند و سیاست های بخش خصوصی، 
کیفیت کار کودک، منجر شود. نظام  به افزایش تولیدات با
دوست بنا بر تجربیات اخیرش در شبکه نمایش خانگی، 
درباره تفاوت های این مدیوم با تلویزیون هم توضیح داد: 
نمایش خانگی فضای بیشتری برای خاقیت به هنرمندان 

می دهد، در حالی که تلویزیون به دلیل محدودیت هایش، 
هنرمند  توانایی های  کامل  ابراز  از  مانع  اوقات  گاهی 
می شود. وی افزود: این تفاوت ها در کار کمدی بیشتر 
هم به چشم می آید چون به طور کلی، کمدی کار کردن 
سخت است؛ به خصوص برای کمدین های خانم. منِ 
هنرمند دلم می خواهد با یک سریال یا برنامه، مردمم را 
شاد کنم و دلیل حال خوبی برای هموطنانم در دورترین 
نقطه های کشور باشم که شاید امکانات رفاهی کمتری 
دارند. اما در تلویزیون نظرات و سلیقه های متعددی 
وجود دارد که دائمی هم نیست و برخی قوانینی وجود 
دارد که دست و پای تولیدکنندگان را می بندد و می تواند 
دلیلی باشد بر اینکه روز به روز مخاطب را از رسانه ملی 
دورتر می کند. درحالی که باید شرایط به گونه ای رقم بخورد 
که مخاطب با رسانه ملی آشتی کند و برنامه سازان قدیمی 
به تلویزیون برگردند. بازیگر سریال های »ساعت خوش«، 
»ساختمان پزشکان«، »چاردیواری«، »پلیس جوان« و 
»لطفا دور نزنیم« در ادامه با ابراز عاقه به کارهای کمدی، 
کید کرد و  بر اهمیت خنداندن مردم در شرایط سخت تأ
گفت: خنداندن مردم ما کار آسانی نیست چون خودشان 
گر کامنت هایی که مردم برای  قریحه طنز خوبی دارند. ا
گرامی می گذارند را ببینید، متوجه طنز  پست های اینستا
قویشان می شوید. حالا شما فکر کن که بخواهی این آدم ها 

را بخندانی. 

نعیمهنظامدوست: 

کودک درونم در پنجاه سالگی زنده است

 

 فرهاد فخرالدینی:  

مسئولان با موسیقی تقابل نکنند

غ )قاف(« با   نشست رسانه ای »منظومه سیمر
حضور فرهاد فخرالدینی صبح دوشنبه ۱۴ آبان در 
تالار وحدت برگزار شد.  نشست رسانه ای کنسرت 
غ )قاف(« با حضور فرهاد فخرالدینی  »منظومه سیمر
، آرش امینی مدیر هنری و  آهنگساز و رهبر ارکستر
رهبر ارکستر و حبیب صبور تهیه کننده، صبح روز 
دوشنبه ۱۴ آبان در تالار وحدت برگزار شد. در ابتدای 
این نشست »صبور « به ارائه توضیحاتی درباره پروژه 
غ )قاف(« پرداخت و گفت: پروژه  »منظومه سیمر
سنگین بود حدود ۶ ماه درگیر آن بودیم. حدود ۲ 
سال پیش این پروژه توسط آقای فخرالدینی نوشته 
و کار از ۶ ماه پیش شروع شد. مسیر پر فراز و نشیبی 
کردیم تا به این نقطه رسیدیم. وی اظهار  را طی 
امیدواری کرد این پروژه بتواند در عرصه موسیقی 
کاسیک تاثیرگذار باشد و باعث آشتی مخاطب با 
این نوع از موسیقی و تربیت گوش مخاطب شود. در 
ادامه امینی نیز توضیح داد: این پروژه از ۲ سال پیش 
« در ۵ موومان و برای  و بر اساس »منطق الطیر عطار
ارکستر سمفونیک کامل، گروه کر و ۲ خواننده توسط 
آقای فخرالدینی نوشته شده است. سپس مصطفی 
جعفری حامی مالی پروژه نیز درباره حمایت از پروژه 
غ« توضیح داد: حضور کسب و کارها  »منظومه سیمر
بیشتر  آشنایی  باعث  هنری  فعالیت های  کنار  در 
مردم با این کارها می شود. ما در کنار این فعالیت ها 
رویکرد مسئولیت اجتماعی را به صورت جدی دنبال 
می کنیم و سعی داریم این رویکرد را با حمایت از 
فعالیت های هنری نیز پیش ببریم. در بخش دیگر 
نشست فخرالدینی درباره وزن اشعار این منظومه و 
آهنگسازی این پروژه، توضیح داد: اشعار این منظومه 
« است و  از تالیف شفیعی کدکنی از »منطق الطیر عطار
اشعار بر وزن »فاعاتن فاعاتن فاعات« هستند که 
کثر غزلیات بر اساس این وزن سروده شده اند. وی  ا
درباره خوانندگانی که برای این اثر انتخاب شده اند، 
گفت: این اثر یک پروژه اپرایی است و به خواننده ای 
نیاز داریم که به اصول خوانندگی بین المللی آشنا 
باشند. در داخل موومان ها مدالاسیون های مختلفی 
هست که نیازمند خواننده ای است که نت و نواختن 
تفرشی  علی  و  محمدی  مهدی  بشناسد.  را  ساز 
ح و  خوانندگان این اثر هستند. این هنرمند مطر
باسابقه موسیقی ایران یادآور شد: من دست خیلی 
از خواننده ها را گرفتم و آن ها را معروف کردم. امیدوارم 
خ  برای ۲ خواننده این پروژه هم اتفاقات خوبی ر
دهد زیرا نیت ام برای این ۲ خواننده هم خیر است. 
فخرالدینی درباره ارکستر مدنظر برای این پروژه، 
افزود: ما برای اجرای این پروژه از ارکستر سمفونیک 
کامل و همچنین گروه کر آلتو، سوپرانو، تنور و باس 
استفاده می کنیم. این هنرمند با سابقه درباره تجربه 
اخیر خود، یادآور شد: موسیقی اصیل ایرانی متعادل 
نشده است ولی در موسیقی غرب نت ها تعدیل 
شده اند. ما فواصل ۱۲ نیم پرده موسیقی غربی را 
متناسب برای اجرای این اثر تعدیل کردیم. فرهنگ 
ما بسیار غنی است و همبستگی هنرها قابل کتمان 
نیست. لحن موسیقی این پروژه با موسیقی ایرانی 
انس و الفت دارد. وی درباره دوری چندساله خود 
از عرصه اجرای موسیقی، تصریح کرد: مواقعی که 
احساس کردم نمی توانم مفید باشم کنار کشیدم. 
عمر من در استودیو، سر کاس، نگارش و تمرین با 
ارکستر صرف شده است. همیشه نیت ام برای اهالی 
موسیقی خیر بوده است. فخرالدینی در پایان درباره 
ارزیابی خود از وضعیت موسیقی ایران، متذکر شد: 
در همه جای دنیا از موسیقی حمایت می شود زیرا 
دوری  است.  دولت ها  حمایت  نیازمند  موسیقی 
چند ساله من از اجرا نارضایتی من بود زیرا حمایتی 
کنم. انتظار  کناره گیری  نمی شد پس ترجیح دادم 
از  که  است  این  دولت ها  از  موسیقی  هنرمندان 
موسیقی حمایت کنند، با اهالی موسیقی تقابل نکنند 
و  شان هنرمندان موسیقی را حفظ کنند. متاسفانه 
موسیقی ایران علمی نشده است. مسئولان بدانند 

موسیقی یک علم است و با آن تقابل نکنند.

گزارش

کران  کیانوش عیاری به دنبال گرفتن پروانه نمایش فیلم »سفره ایرانی« و ا
آن پس از گذشت بیش از دو دهه است. وی در گفت وگو با ایسنا بیان کرد: فیلم 
»سفره ایرانی« را بعد از ۲۳ سال تمام کردم و در تدوین دوباره، حدود ۲۵ دقیقه 
از آن کم شده است. از آنجا که بنیاد سینمایی فارابی هم در فیلم مشارکت 
کران  داشته، قصد داریم برای دریافت پروانه نمایش فیلم اقدام کنیم تا به ا
درآید. عیاری درباره پروسه طولانی تمام شدن »سفره ایرانی« گفت: ساخت 
فیلم را سال ۱۳۷۹ شروع کردم که تا سال ۸0 ادامه داشت. بعد از آن سریال 
»روزگار قریب« را کلید زدم و فکر می کردم در مدت دو، سه سال تمام می شود 
اما به بیش از ۶ سال رسید. »سفره ایرانی« همان سال در جشنواره فجر نمایش 

داده شد ولی به نظرم مونتاژ آن کامل نبود.

کیانوش عیاری
کران »سفره ایرانی«   به دنبال ا

عکسنامه  عکس:  فروغ مولایی نوازندگی یک هنرمند دوره گرد روی پل عابر

کاردئونِنوازچیرهدستخیابانیلذتیناخواسته درهیاهویشلوغشهروشنیدنصداهایناهنجاروپرتکرارخودروهاوموتورسیکلتها،گوشدادنبهآهنگدلنشینآ
شلوغیاطرافرهامیسازد.بههنرمندانیکهشادیوحسخوبیهرچند ایجادمیکندوحتیبرایچندلحظهکوتاهوقتیازدالانپلهبرقیپایینمیرویمذهنمانرااز

کوتاهبهماهدیهمیکنندکمککنیم.


